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Folketingets Social- og Indenrigsudvalg 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg har d. 11. november 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 87 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marlene Ambo-Rasmussen (V). 

Spørgsmål nr. 87: 

”Hvad agter ministeren at gøre for at sikre, at de nye coronarestriktioner i Nordjylland 

ikke udnyttes af forældre som et middel til at forhindre barnets samvær med den an-

den forælder i skilsmissefamilier?” 

Svar: 

Indledningsvist skal jeg bemærke, at rejserestriktionerne for Nordjylland nu er ophæ-

vet. 

Men som det også forudsættes i spørgsmålet, så var aftaler og afgørelser om samvær 

fortsat gældende under de tidligere restriktioner. 

Som minister for forældreansvarsområdet opfordrede jeg imidlertid til, at forældrene, 

i den udstrækning det var muligt, fandt frem til løsninger til at fastholde kontakten 

mellem et barn og en forælder uden at krydse kommunegrænserne for de syv nordjy-

ske kommuner eller i hvert i fald i så begrænset udstrækning som muligt.  

Men jeg var og er helt klar over, at det sagtens kan være et uopsætteligt hensyn til bar-

net, at et samvær gennemføres fysisk, og der var ikke regler, der forhindrede, at sam-

været kunne gennemføres som normalt. Det betød også, at hvis en forælder modsatte 

sig samværet uden grund, kunne samværsforælderen bede familieretten om hjælp til 

at gennemtvinge samværet. Der var og er således regler, der gør det muligt at sikre, at 

et samvær bliver gennemført, hvis det er bedst for barnet. 

Det er dog min overbevisning, at mange familier kunne arrangere sig på måder, der 

fulgte de henstillinger, der var givet for at få styr på smittespredningen i Nordjylland i 

den kortere periode, der trods alt var tale om. 
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